
Zápis 

z 2. zasedání seniorského senátu města Č. Budějovice 2022-2026 konaného dne 20. 9. 2023 

ve 13:00 hod. v zasedací místnosti zastupitelstva města Magistrátu města České Budějovice. 

Přítomni: dle prezenční listiny 

Hosté: doc. Dr. Ing. Dagmar Škodová Parmová, primátorka SM ČB 

Šárka Kovárnová – zástupce vedoucí OSV MM ČB 

Tereza Dlouhá – tajemnice senátu, OSV MM ČB 

Ing. Jiří Peltan – za veřejnost 

PaedDr. František Batysta – za veřejnost 

  

Uvítání, Prezence. 

Zasedání zahájila a řídila předsedkyně Lavická, která na úvod přednesla body diskuse. 

1) Poradenství pro seniory 

2) Pobytové služby pro seniory 

3) Diskuse a různé 

1) Poradenství pro seniory 

• Předsedkyně Lavická avizovala v souvislosti se zdražováním cen energií, 

potravin, nájmů apod. zvýšený zájem seniorů o poradenství a odkázala na 

seznam poraden, které jsou k nahlédnutí na webových stránkách města ČB. 

Seznam doplnila o Sdružení ochrany nájemníků a Sdružení obrany spotřebitelů. 

A dále odkázala na Online poradnu, která je poskytována zcela bezplatně 

formou diskuse na internetových stránkách. (viz příloha) 

• Ing. Klimeš vzpomněl na dřívější dohodu bezplatného poradenství s JUDr. 

Vavrochem, která ale nenašla využití a ze stran seniorů nebyla využívána.  

  



2) Pobytové služby pro seniory 

• Šárka Kovárnová informovala o orientačních kapacitách lůžek v městských 

pobytových zařízení a orientačních číslech žadatelů. Dále definovala rozdíl mezi 

DPS a DS včetně podmínek přijetí či úhrady jednotlivých služeb. 

o Dům s pečovatelskou službou (byt zvláštního určení) 

o Domov seniorů (registrovaná sociální služba dle zákona č. 108/2006 Sb. 

Zákon o sociálních službách) 

• Primátorka města informovala o plánované výstavbě Centra pro léčbu 

degenerativních chorob spojených se stářím v dolním areálu nemocnice České 

Budějovice. Otevření je plánované na rok 2025/2026. 

• Další diskuse ohledně rozvoje pobytových služeb proběhne na příštím zasedání 

s doc. Kozlovou.  

• Šárka Kovárnová připomněla probíhající výstavu „Bez předsudků“ aneb jak se 

žije v domovech, která ukazuje, že vstupem do zařízení život nekončí. Výstava 

probíhá do 26. září v radniční výstavní síni ČB. Vstup je zdarma. 

• Primátorka města pochválila ředitele Domova pro seniory Hvízdal Mgr. Bínu za 

modernizaci zařízení a zkvalitňování prostředí pro uživatele domova.  

 

3) Diskuse a různé 

• Šárka Kovárnová avizuje, že 5. 10. proběhne jednání sociální komise, na kterém 

bude projednáno přerozdělování financí pro jednotlivé organizace.  

• Primátorka města sděluje, že první verze návrhu rozpočtu na rok 2024 bude 

projednána během září a konečná verze schválena při zasedání zastupitelstva 

během měsíce listopadu, nejpozději v prosinci.  

• Diskuse nad vydáváním periodika pro seniory. Předsedkyně Lavická odkázala na 

nepřeberné množství tiskovin pro seniory nejen v informačním centru radnice. 

Také z důvodu finanční nákladnosti není žádoucí vydávat další nové 

periodikum. 

• Předsedkyně Lavická objasnila průběh a tvorbu Střednědobého plánu 

sociálních služeb pro seniory. 

  



• P. Nollová vznesla dotaz ohledně výše příspěvku na péči v jednotlivých stupních 

o 1. st. 880,- Kč 

o 2. st. 4 400,- Kč 

o 3. st. 12 800,- Kč 

o 4. st. 19 200,- Kč 

• Ing. Novotný navrhuje účast OSV v soutěži Obec přátelská rodině, kterou 

každoročně vyhlašuje MPSV.  

• P. Jakl informoval o proběhlé sondáži na život seniorů v ČB v Komunitním 

centru Máj. Výsledkem jsou spokojení senioři, kteří si pochvalují snadno 

dohledatelné informace a velký počet akcí. Vyjádřili, ale nesouhlas se stavem 

komunikací a obtížným, často předraženým parkováním ve městě.  

Dále p. Jakl upozorňuje na to, že v Komunitním centru chybí letáky a pozvánky 

na akce pořádané Klubem Aktiv.  

• P. Nollová pozvala všechny přítomné na nadcházející akce Babička roku 2023 

a Senior foto 2023.  

• Diskuse ohledně stížených podmínek při vyhození odpadu ve Sběrném dvoře. 

Kontejnery na odpad jsou moc vysoko a situace by mohla být vyřešena rampou. 

• P. Jakl pochválil výzdobu ve městě, která je podle něj velmi reprezentativní a je 

dobrou vizitkou pro naše město.  

Termín 2. zasedání seniorského senátu proběhne ve středu 13. 12. od 13.hod.  

Zapsala: 21. 9. 2023 

Tereza Dlouhá – tajemnice senátu 

Schválila: 

Ing. Irena Lavická– předsedkyně seniorského senátu 

Obdrží: 

doc. Dr. Ing. Dagmar Škodová Parmová 

doc. Ing. Lucie Kozlová, Ph.D. 

členové seniorského senátu 

radní města České Budějovice 

Bc. Marie Voštová – vedoucí OSV MM ČB 

Mgr. Šárka Kovárnová – OSV MM ČB 


